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                       M U N I CI PI UL  R OM A N  
                 Piaţa Roman-Vodă nr. 1             www.primariaroman.ro 

                    Tel. 0233.741.651, 0233.741.119, 0233.740.165, 0233.744.650 

                   Fax. 0233.741.604,        E-mail: primaria@primariaroman.ro 

 
 

Emitent: Secretarul general al municipiului Roman 

    Nr. 59721 din 31.07.2024 

 

  

 

PROCES – VERBAL 
Încheiat la şedinţa ordinară a Consiliului Local Roman 

din 31.07.2024 

 

 

         Şedinţa a fost convocată prin Dispoziţia Primarului nr. 763 din 25.07.2024. 
         Şedinţa se desfăşoară la sediul Municipiului Roman, în sala „Unirii”, Piața 

Roman Vodă, nr. 1, începând cu ora 1200. 

           Dl primar Leonard Achiriloaei felicită și premiază elevii care au absolvit 

cu rezultate deosebite exemenele de bacalaureat și evaluare națională. 

La apelul nominal efectuat de către Secretarul general al municipiului 

Roman se constată şi se înregistrează prezenţa a 17 consilieri din care 15 

prezenți fizic și 2 consilieri on-line (I.R. Iorga, R.C. Curpăn) până la punctul 7 

de pe ordinea de zi inclusiv (R.C. Curpăn - până la punctul 7 inclusiv). Lipsesc 

motivat dnii consilieri B. Roman, A.C. Gherghel și G.D. Barcă. 

La şedinţă participă şi reprezentanţii mass-mediei locale. 

Dl secretar general Gheorghe Carnariu îl informează pe domnul 

președinte Ionuț Corbu cu privire la cvorumul și la majoritatea necesară pentru 

adoptarea fiecărei hotărâri. Astfel, pentru:  

 

- punctul 2 – majoritate  simplă  – 9 voturi     

- punctul 3 – majoritate  calificată - 14 voturi    

- punctul 4 – majoritate  absolută – 11 voturi      

- punctul 5 – majoritate  absolută - 11 voturi   

- punctul 6 – majoritate  absolută - 11 voturi   

- punctul 7 – majoritate  absolută - 11 voturi   

- punctul 8 – majoritate  absolută - 11 voturi   

- punctul 9 – majoritate  absolută - 11 voturi   

- punctul 10 – majoritate  absolută - 11 voturi   

- punctul 11 – majoritate  simplă    - 9  voturi   

- punctul 12 – majoritate  absolută - 11 voturi   

- punctul 13 – majoritate  absolută - 11 voturi   

- punctul 14 – majoritate  absolută - 11 voturi   

- punctul 17 – majoritate  absolută - 11 voturi   
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    Dl secretar general Gheorghe Carnariu reaminteşte membrilor Consiliului 

Local prevederile articolului 228 din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul 

Administrativ.  

 

   Se supune spre aprobare ordinea de zi cu urmatoarele modificari:  

- se suplimenteaza ordinea de zi cu punctul 17 (suplimentar 1) - Proiect de 

hotărâre privind modificarea HCL Nr. 195 din 30.09.2021 privind 

aprobarea documentaţiei tehnico-economice şi a indicatorilor tehnico-

economici, a proiectului şi a cheltuielilor ce vor fi efectuate în cadrul 

proiectului: „CREȘTEREA EFICIENȚEI ENERGETICE ȘI 

GESTIONAREA INTELIGENTĂ A ENERGIEI ÎN CLĂDIRILE 

PUBLICE DIN MUNICIPIUL ROMAN – GRADINIȚA CU 

PROGRAM PRELUNGIT NR. 5 ROMAN” – iniţiator Leonard 

Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2 și C5; 

 

aceasta fiind aprobată cu  17 voturi ”pentru” – unanimitate, după cum urmează: 

 

1. Proces – verbal încheiat la şedinţa de indata a Consiliului Local 

Roman din 19.07.2024; 

2. Proiect de hotărâre privind constatarea încetării de drept a unui 

mandat de consilier și vacantarea locului de consilier local- iniţiator 

Primarul municipiului Roman – dnul Leonard  Achiriloaei – C3 și C5; 

3. Proiect de hotărâre privind rectificarea unor contracte de vânzare-

cumpărare – iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului 

Roman – C1 și C5; 

4. Proiect de hotărâre privind actualizarea inventarului bunurilor imobile 

aparținând domeniului privat al municipiului Roman – iniţiator 

Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C1 și C5; 

5. Proiect de hotărâre privind instituirea dreptului de  uz și servitute cu 

titlu oneros  asupra unor terenuri aflate în proprietatea Municipiului 

Roman – iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – 

C1 și C5;  

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentatiei de atribuire a 

contractului de inchiriere a unor terenuri prin licitație publică – 

iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C1 și C5; 

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii prin licitaţie publică a 

unui imobil - construcție, proprietate privată a Municipiului Roman– 

iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C1 și C5; 

8. Proiect de hotărâre privind modificarea H.C.L. nr. 128 din 26.06.2020 

privind  aprobarea contractarii unei/unor finanțări rambursabile 

externe/interne în baza garanțiilor proprii, în valoare de până la 

8.500.000 euro, sau echivalentul în lei cu modificările și completările 

ulterioare (H.C.L. nr. 77/2022, H.C.L. nr. 291/2022, H.C.L. 

nr.156/2023 și H.C.L. nr.20/2024) – iniţiator Leonard Achiriloaei - 

Primarul Municipiului Roman – C2 și C5; 
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9. Proiect de hotărâre privind aprobarea concesionării directe a unor 

terenuri– iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – 

C1 și C5; 

10. Proiect de hotărâre privind instituirea dreptului de  uz și servitute în 

favoarea S.C. DELGAZ GRID S.A.  asupra unor terenuri proprietate 

publică a Municipiului Roman- iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul 

Municipiului Roman – C1 și C5; 

11. Proiect de hotărâre privind aprobarea Actului adițional nr. 1 la 

Contractul colectiv de muncă încheiat la nivelul Direcției de Asistență 

Socială Roman și înregistrat la ITM Neamț sub nr. 147 din data de 

22.09.2022- iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman 

– C2 și C5; 

12. Proiect de hotărâre privind aprobarea solicitării de constituire a unui 

drept de folosință gratuită, în favoarea Municipiului Roman, asupra 

unui teren aflat în proprietatea U.A.T. Horia- iniţiator Leonard 

Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C1 și C5; 

13. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării bugetului local 

consolidat pe anul 2024 – iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul 

Municipiului Roman – C2 și C5;  

14. Proiect de hotărâre privind utilizarea integrală a excedentului 

bugetului local al anului 2023 pentru finanțarea cheltuielilor secțiunii 

de dezvoltare a bugetului local pe anul 2024– iniţiator Leonard 

Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2 și C5; 

15. Informare privind raportul de follow-up nr 49877 din 04.07.2024 al 

Camerii de Conturi Neamț (Spitalul Municipal de Urgență Roman);  

16. Întrebări și interpelări adresate primarului și/sau viceprimarului. 

17. Proiect de hotărâre privind modificarea HCL Nr. 195 din 30.09.2021 

privind aprobarea documentaţiei tehnico-economice şi a indicatorilor 

tehnico-economici, a proiectului şi a cheltuielilor ce vor fi efectuate în 

cadrul proiectului: „CREȘTEREA EFICIENȚEI ENERGETICE ȘI 

GESTIONAREA INTELIGENTĂ A ENERGIEI ÎN CLĂDIRILE 

PUBLICE DIN MUNICIPIUL ROMAN – GRADINIȚA CU 

PROGRAM PRELUNGIT NR. 5 ROMAN” – iniţiator Leonard 

Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2 și C5; 

 

La punctul 1) de pe ordinea de zi –  Proces – verbal încheiat la şedinţa 

de indata a Consiliului Local Roman din 19.07.2024 - aprobat în unanimitate 

de voturi – 17  voturi. 
 

          La punctul 2)  de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind 

constatarea încetării de drept a unui mandat de consilier și vacantarea 

locului de consilier local 

          Avizul comisiei pentru  administraţie publică locală sport şi turism a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  17  voturi. 
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          La punctul 3) de pe ordinea de zi –  Proiect de hotărâre privind 

rectificarea unor contracte de vânzare-cumpărare 

          Avizul comisiei pentru  urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  17  voturi. 
 

         La punctul 4) de pe ordinea de zi –  Proiect de hotărâre privind 

actualizarea inventarului bunurilor imobile aparținând domeniului privat 

al municipiului Roman 

          Avizul comisiei pentru urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  17  voturi. 
 

          La punctul 5) de pe ordinea de zi –  Proiect de hotărâre privind 

instituirea dreptului de  uz și servitute cu titlu oneros  asupra unor terenuri 

aflate în proprietatea Municipiului Roman 

          Avizul comisiei pentru  urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  17  voturi. 

 

 La punctul 6) de pe ordinea de zi –  Proiect de hotărâre privind 

aprobarea documentatiei de atribuire a contractului de inchiriere a unor 

terenuri prin licitație publică 

          Avizul comisiei pentru  urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  17  voturi. 

 

 La punctul 7) de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind 

aprobarea închirierii prin licitaţie publică a unui imobil - construcție, 

proprietate privată a Municipiului Roman 

          Avizul comisiei pentru  urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Dl consilier local Alin Buzdugan întreabă: “Cât este taxa de participare? 

În caietul de sarcini este trecut 300, în partea cealaltă e trecut 500.” 

Dl primar Leonard Achiriloaei răspunde: “300 e corect.” 

Dl președinte de ședință Ionuț Corbu intervine: ”Vă rog să consemnăm!  
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Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre cu îndreptarea erorii 

materilae a fost adoptat în unanimitate de voturi -  17  voturi. 
 

 La punctul 8) de pe ordinea de zi –  Proiect de hotărâre privind 

modificarea H.C.L. nr. 128 din 26.06.2020 privind  aprobarea contractarii 

unei/unor finanțări rambursabile externe/interne în baza garanțiilor 

proprii, în valoare de până la 8.500.000 euro, sau echivalentul în lei cu 

modificările și completările ulterioare (H.C.L. nr. 77/2022, H.C.L. nr. 

291/2022, H.C.L. nr.156/2023 și H.C.L. nr.20/2024) 

          Avizul comisiei pentru buget finanțe a fost favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Dl primar Leonard Achiriloaei dorește să spună câteva cuvinte referitoare 

la acest proiect de hotărâre: „Să clarific anumite aspecte având în vedere că au 

apărut și unele discuții în spațiul public, care nu sunt tocmai pe problematica 

exactă. De aceea vreau să vă spun că această modificare este survenită în urma 

unor decizii la nivel guvernamental și european pentru că Primăria municipiului 

Roman are contractat în derulare un proiect prin Planul Național de Redresare și 

Reziliență pentru amenajare piste, inel ciclabil în municipiul Roman. Tot-odată 

Comisia Europeană a redus finanțarea în cadrul Planului Național de Redresare 

și Reziliență pentru România și s-a diminuat finanțarea de la piste la nivel 

național, astfel că valoarea contractelor care au fost semnate prin Planul 

Național de Redresare și Reziliență finanțare europeană au fost transferate către 

Ministerul Dezvoltării. Ministerul Dezvoltării a transmis către administrațiile 

publice locale, pentru a nu bloca proiectele deja în derulare, faptul că or să 

asigure finanțarea acestor obiective din resurse proprii pe cât este posibil. Astfel 

că în urma acestei adrese primite de la Ministerul Dezvoltării și datorită faptului 

că în împrumutul aprobat aveam două obiective sau aveam niște obiective care 

nu necesitau o finanțare imediată, până la semnarea contractelor, actelor 

adiționale de finanțare cu Ministerul Dezvoltării și întoarcerea sumelor în 

bugetul local, am luat pentru asigurarea cash flow-lui a sumelor din aceste 

proiecte, respectiv chiar de la grădinițe pentru că nu avem nevoie chiar în acest 

moment de toți banii și i-am transferat pentru asigurarea finanțării proiectului 

din PNRR. Așa cum am precizat anterior, sumele vor reveni în bugetul local și 

vor fi transferate înapoi pentru obiectivele stabilite, doar că este o oportunitate 

sau o portiță pe care am găsit-o pentru a nu bloca aceste proiecte și a avea 

asigurată finanțarea. Ar fi fost foarte greu sau de durată, să facem un nou 

împrumut, să îl aprobăm la Ministerul de Finanțe, să avem aprobarea lui, iar în 

acest an sume pentru mărirea plafonului de împrumut nu cred că se vor mai 

aproba. Astfel încât aceasta a fost soluția cea mai rapidă și cea mai eficientă 

pentru finanțarea obiectivelor. În continuare vă asigur atât pe dumneavoastră, cât 

și pe romașcani, că obiectivele vor rămâne în zona noastră prioritate. Ca drept 

dovadă, ați văzut că și astăzi pe ordinea de zi, după ce a fost finalizată 

documentația tehnică pentru proiectul Grădiniței nr. 5, a intrat în avizare ca 

indicator tehnico economic și vor fi făcute procedurile mai departe, dar evident, 

acestea durează. E procedură de achiziție, semnare contract, iar finanțarea va fi 

necesară ulterior. Sper că am fost suficient de clar, dacă sunt alte întrebări cu 

privire la aceste aspecte, fără niciun fel de problemă. Vă mulțumesc!” 
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           Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu 12 

voturi pentru și 4 abțineri (I.L. Ciocoiu, I. Havrici Tomșa, E. Pătrașcu și A. 

Buzdugan). 
 

 La punctul 9) de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind 

aprobarea concesionării directe a unor terenuri 

          Avizul comisiei pentru urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil pentru pozițiile 1, 2, 3, 4, 5 și nefavorabil pentru pozițiile 6, 7 și 8. 

Dl viceprimar Radu Constantin Samson menționează că la acest proiect 

comisia de urbanism și administrarea teritoriului solicită îndreptarea erorii 

materiale strecurate in anexa nr 1, la pozitia 2. ”Numărul CF este 61833 în loc 

de 59105”. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Dl președinte de ședință Ionuț Corbu propune ca votarea să se facă pe 

poziții în cazul acestui proiect de hotărâre. Ca urmare a supunerii la vot 

propunerea dlui președinte de ședință Ionuț Corbu a fost adoptată în unanimitate 

de voturi – 16 voturi. 

Dl viceprimar Radu Constantin Samson intervine: ”V-am întrerupt pentru 

că urma să începeți cu poziția 1 și chiar acolo am o obiecție. După ședința 

comisiei de urbanism am verificat mai exact cum se suprapun schița depusă de 

petent și cu terenul, acolo la fața locului. Este vorba de spațiul comercial din 

Cartierul Muncitoresc la baza scărilor de pe Aleea Revoluției. Știți că sunt 

treptele alea multe pe Aleea Revoluției, cele reabilitate recent și la baza lor este 

un spațiu comercial a cărui proprietar solicită concesiune pentru extindere, o 

intenție de altfel lăudabilă, dar terenul solicitat pentru concesionare în suprafață 

de 144 de metri pătrați este în forma de U. Pe lateralele spațiului, în partea 

dreaptă, dacă se extinde construcția, ocupă trotuarul și obstrucționează 

vizibilitatea la ieșire de pe aleea respectivă unde sunt vreo 20 de locuri de 

parcare și vreo 20 de garaje, iar în partea stângă a spațiului este amenajată tot de 

primărie cu ani în urmă, o alee de acces pentru a urca pe deal fără să urci scările, 

care trece chiar pe lângă spațiul respectiv și cred că ar fi oportun dacă am 

respinge azi cererea și o rugăm pe doamna arhitect, să îl contacteze pe proprietar 

și să-și redimensioneze solicitarea doar la spațiul din spatele magazinului ca să 

nu încurce căile de circulație. Asta e o decizie pe care o putem discuta.” 

Dl primar Leonard Achiriloaei are o întrebare pentru dna arhitect 

Andreea-Cătălina Dănilă-Moisei: ”Solicitarea pentru teren nu este și pentru 

construcție. El va face o construcție, dar va ocupa o parte mai mică. A specificat 

în cerere unde se va face extinderea?” 

Dna arhitect  Andreea-Cătălina Dănilă-Moisei afirmă: „Este specificat 

clar. Doar în spate, în partea dinspre piață, dinspre parcări, în spate.”    

Dl primar Leonard Achiriloaei adaugă: “Și de ce concesionează toată 

suprafața dacă doar acolo?” 

Dna arhitect Andreea-Cătălina Dănilă-Moisei răspunde: “Pentru că 

dorește să aibă și un loc de parcare al spațiului comercial. Se parchează acolo.” 

Dl viceprimar Radu Constantin Samson menționează: “Am analizat 

cererea și domnul vrea să amenajeze parcare pentru spațiul comercial pe spațiul 
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care vine pe trotuar, în dreapta magazinului, iar partea unde e acum aleea de 

acces are deja un țarc, să zicem, improvizat pe peretele spațiului, în care 

depozitează ambalaje pentru doze, sticle și după cum arată solicitarea, ar vrea să 

extindă țarcul ăsta pentru ambalaje de la aproximativ un metru, cât are acum, la 

doi metri și ceva și se ajunge până pe alee. Dar dacă am avea certitudinea că la 

autorizarea construcției nu-i permitem să construiască și pe laterale, pe de altă 

parte nici nu face sens să îi concesionăm un teren pe care e o cale de acces. E o 

cale de circulație unde e aleea din stânga spațiului.” 

Dl primar Leonard Achiriloaei o întreabă pe dna architect Andreea-

Cătălina Dănilă-Moisei dacă poate oferi un punct de vedere privind solicitarea și 

modul de autorizare sau de utilizare ulterioară a terenului. 

Dna arhitect Andreea-Cătălina Dănilă-Moisei afirmă: „Scopul 

contractului va fi trecut în toate cele, unde se va construi, pe ce suprafață se va 

construi, restul rămânând așa cum este.”  

Se trece la votare pe puncta astfel: 

- poziția 1 - Aleea Revoluției nr. 2B, suprafața 144 mp - a fost respinsă cu 16 

abțineri 

- poziția 2 – str. Vasile Lupu nr. 60, suprafață 40 mp  - a fost adoptată cu  15 

voturi pentru și o abținere (A. Buzdugan) 

- poziția 3 – str.Victor Hugo, nr. 7, suprafață 75 mp - a fost adoptată cu 15 

voturi pentru și o abținere (A. Buzdugan) 

- poziția 4 - Aleea Vasile Lupu, nr. 25 A, suprafață 54 mp - a fost adoptată în 

unanimitate de voturi - 16 voturi 

- poziția 5 – str. Dobrogeanu Gherea, fără număr, suprafață 292 mp - a fost 

adoptată cu 15 voturi pentru și o abținere (A. Buzdugan) 

- poziția 6 - Artera Vest nr. 5 D, suprafață 2304 mp - a fost respinsă cu 3 voturi 

pentru (I. Havrici Tomșa, E. Pătrașcu, I.L. Ciocoiu) și 13 abțineri. 

- poziția 7 - Artera Vest nr. 5 C, suprafață 2800 mp - a fost respinsă cu 3 voturi 

pentru pentru (I. Havrici Tomșa, E. Pătrașcu, I.L. Ciocoiu) și 13 abțineri 

- poziția 8 - Artera Vest nr. 5 B, surpafață 3200 mp - a fost respinsă cu 3 voturi 

pentru (I. Havrici Tomșa, E. Pătrașcu, I.L. Ciocoiu) și 13 abțineri. 
 

 La punctul 10) de pe ordinea de zi –  Proiect de hotărâre privind 
instituirea dreptului de  uz și servitute în favoarea S.C. DELGAZ GRID S.A.  

asupra unor terenuri proprietate publică a Municipiului Roman 

          Avizul comisiei pentru  urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  16  voturi. 
 

 La punctul 11) de pe ordinea de zi –  Proiect de hotărâre privind 

aprobarea Actului adițional nr. 1 la Contractul colectiv de muncă încheiat 

la nivelul Direcției de Asistență Socială Roman și înregistrat la ITM Neamț 

sub nr. 147 din data de 22.09.2022 

          Avizul comisiei pentru buget finanțe a fost favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  
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Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  16  voturi. 
 

 La punctul 12) de pe ordinea de zi –  Proiect de hotărâre privind 

aprobarea solicitării de constituire a unui drept de folosință gratuită, în 

favoarea Municipiului Roman, asupra unui teren aflat în proprietatea 

U.A.T. Horia 

          Avizul comisiei pentru  urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  16  voturi. 
 

 La punctul 13) de pe ordinea de zi –  Proiect de hotărâre privind 

aprobarea rectificării bugetului local consolidat pe anul 2024 

          Avizul comisiei pentru buget finanțe a fost favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu 15   

voturi pentru și o abținere (A. Buzdugan). 
 

 La punctul 14) de pe ordinea de zi –  Proiect de hotărâre privind 

utilizarea integrală a excedentului bugetului local al anului 2023 pentru 

finanțarea cheltuielilor secțiunii de dezvoltare a bugetului local pe anul 

2024 

          Avizul comisiei pentru buget finanțe a fost favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Dl consilier local Alin Buzdugan are o întrebare: “Utilițăți CAV plus 

optzeci de mii de ron ce reprezintă?”   

Dl primar Leonard Achiriloaei răspunde: “Centrul de Aport Voluntar. E 

vorba de tot ce înseamnă apă, canal, utilitățile pentru zona de transfer la Centrul 

de Aport Voluntar.” 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  16  voturi. 
 

La punctul 15) de pe ordinea de zi –  Informare privind raportul de 

follow-up nr 49877 din 04.07.2024 al Camerii de Conturi Neamț (Spitalul 

Municipal de Urgență Roman)  

 

           Dl președinte de ședință Ionuț Corbu menționează că în această informare 

se concluzionează că sunt implementate integral recomandaările. ”Este adus la 

cunoștința Consiliului Local.“ 

 

 La punctul 17) de pe ordinea de zi –  Proiect de hotărâre privind 

modificarea HCL Nr. 195 din 30.09.2021 privind aprobarea documentaţiei 

tehnico-economice şi a indicatorilor tehnico-economici, a proiectului şi a 

cheltuielilor ce vor fi efectuate în cadrul proiectului: „CREȘTEREA 

EFICIENȚEI ENERGETICE ȘI GESTIONAREA INTELIGENTĂ A 
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ENERGIEI ÎN CLĂDIRILE PUBLICE DIN MUNICIPIUL ROMAN – 

GRADINIȚA CU PROGRAM PRELUNGIT NR. 5 ROMAN” 

          Avizul comisiei pentru buget finanțe a fost favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  16  voturi. 
 

          La punctul 16) de pe ordinea de zi –  Întrebări și interpelări adresate 

primarului și/sau viceprimarului. 

Dl consilier local Alin Buzdugan dorește să intervină. “Făcusem o 

interpelare pentru montarea unor indicatoare pe Bogdan Dragoș la cererea 

locuitorilor de acolo iar comisia de circulație a respins-o. Făcusem o interpelare 

pentru un proiect pilot de pietonal în centru. A fost respins de comisia de 

circulație. Între timp am mai depus încă un proiect pentru fluidizarea 

Bulevardului Nicolae Bălcescu, respectiv intersecțiile cu Petru Aron, Sucedava 

și Bucovina. Rugămintea ar fi: atunci când se va întruni această comisie de 

circulație, dacă se poate să fim invitați, să înțeleg și eu care sunt motivele pentru 

care se resping aceste proiecte.” 

          Dl primar Leonard Achiriloaei o roagă pe dna architect Andreea Dănilă 

Moisei să transmită colegilor solicitarea dlui consilier local. 

Dl consilier local Alin Buzdugan afirmă că dorește să se găsească o cale 

de mijloc. 

Dl primar Leonard Achiriloaei recomandă: “Dumneavoastră ca și 

consilier local puteți solicita o întâlnire sau o discuție cu reprezentanții 

aparatului de specialitate, fără să fie nevoie să veniți la ședință. Puteți discuta 

prelimiar, după ce lăsați documentul, peste o zi, două, să reveniți, să solicitați 

dlui Bogdan Dănăilă, stabiliți și vă întâlniți cu dumnealui și puteți să discutați 

premergător ședinței de întâlnire a comisiei anumite aspecte care pot clarifica  

viziunea.” 

Dna arhitect Andreea-Cătălina Dănilă-Moisei adaugă: ”Sau în solicitarea 

dumnealui să treacă că vrea să fie prezent la ședință.” 

Dl consilier local Alin Buzdugan menționează că va reface cererea și are 

rugămintea să fie prezent la următoarea ședință. “Și mai aveam o întrebare, a 

fost emisă o informare către Colegiul Danubiana privind tipul de suport, pachet 

alimentar, masă caldă. A fost emisă astăzi și ni s-a cerut în Consiliul de 

Administrație al liceului să venim cu o decizie cum vrem să continue acest 

program. Din punctul meu de vedere și al colegilor de acolo ar fi interesant să se 

meargă pe o masă caldă în sistem catering, dar înțeleg că este un timp foarte 

scurt.” 

Dl primar Leonard Achiriloaei îl întreabă pe dl consilier local Alin 

Buzdugan dacă este membru în Consiliul de Administrație, acesta răspunzând că 

da.  

Dl primar Leonard Achiriloaei adaugă: “Ideea este să vorbiți cu 

dumnealor și să veniți cu ideea unitară, că dacă ne spuneți nouă și la noi apare 

altă poziție, atunci discutăm.”    

Dl consilier local Alin Buzdugan afirmă: “Întrebarea era strict către 

aparatul dumneavoastră de specialitate, în sensul că am înțeles că nu este timp să 
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organizăm o nouă procedură, că mai este o lună jumătate până când începe 

școala. Adică am putea să ne organizăm. Programul nu funcționează acolo, la 

Danubiana nu funcționează.” 

Dl Mihai Bîrjoveanu – Serviciul Comunicare, Învățământ și IT răspunde: 

“În timpul vacanței nu se dau pachete, deci numai pe timpul școlii. A fost 

funcțional, numai că în hotărârea din martie, unitatea școlară Danubiana a optat 

pentru pachet alimentar până la finele anului școlar 2023-2024 care s-a încheiat. 

De la 9 septembrie începe anul școlar 2024 - 2025. Prin Hotărârea de Guvern 

banii alocați din partea Ministerului de Finanțe au fost pentru anul fiscal 2024. 

Deci banii sunt alocați și sunt valabili până pe 21 decembrie, restul neutilizați se 

varsă la bugetul statului. Până se aprobă prin hotărâre proiectul pentru anul 

viitor, atunci se va face o nouă licitație cu opțiunea respectivă.” 

Dl consilier local Alin Buzdugan adaugă: “Am înțeles că este o solicitare 

transmisă de către primărie prin care li se cere ce ne dorim.” 

Dl Mihai Bîrjoveanu răspunde: ”Este solicitat. Ce vă doriți! Dacă doriți 

catering va intra în procedură de achiziție care va dura cel mai repede vreo două 

luni de zile și se finalizează anul școlar, rămâne luna decembrie, 21 de zile. Se 

pierd bani pe care elevii nu îi pot utiliza.” 

Dl consilier local Alin Buzdugan adaugă: “Asta era solicitarea. Dacă 

această procedură de achiziție trebuie să dureze neapărat două luni de zile.” 

Dl Mihai Bîrjoveanu menționează: “Nu știu de ce dna director v-a 

convocat azi și a luat decizia, atât timp cât nu cunoaște efectivele. Anul școlar 

începe la 1 septembrie. Deabea atunci se cunosc pe nivelul de pregătire care sunt 

efectivele, că dânșii în anexa hotărârii Consiliului de Administrație trebuie să 

comunice, să prindeți în acea hotărâre și numărul de beneficiari pe fiecare 

categorie și nivel de pregătire. Aveți acolo și preșcolari și învățământ liceal. 

Înțelegeți? Și până atunci dumneavoastră degeaba îmi trimiteți.” 

Dna consilier local Dana Lăcrămioara Păiuș îl întreabă pe dl consilier 

local Alin Buzudugan dacă s-a întâlnit acum în Consiliul de Administrație, 

acesta răspunzând că on-line și că ideea este dacă se poate face ceva să se 

modifice acest tip de produs alimentar pentru că nu funcționează.”    

Dl primar Leonard Achiriloaei adaugă: “Urmare a solicitării pentru 

finanțare a anului fiscal următor și a anului școlar, vor demara o procedură 

urmare a solicitării făcute de către Consiliul de Administrație în acest moment, 

iar continuarea pentru anul fiscal 2024, dar începutul anului 2024-2025 rămâne 

pe acest mod de livrare întrucât nu mai au timp să organizeze o procedură altfel 

ar rămâne copiii la începutul școlii pentru o lună sau două fără acest beneficiu și 

ulterior va intra această solicitare în procedură de achiziție. Eu zic că cel mai 

bine este să invitați vă rog și conducerea școlii ca să știe exact cum sunt 

procedurile, cum sunt finanțările și cum se derulează și se execută fiecare 

contract în parte ca să nu intrăm în tot felul de astfel de discuții.” 

Dl consilier local Alin Buzudugan repetă întrebarea: ”De ce trebuie să 

dureze două luni de zile o procedură de achiziție?” 

Dl primar Leonard Achiriloaei răspunde: “Sunt niște termene, funcție de 

mai multe lucruri, vă pot explica la Achiziții, diferă în funcție de tipul achiziției, 

de valoarea achiziției, de procedură, au diverse termene și pot ajunge dacă este 
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licitație deschisă și până la termen de 60 sau 90 de zile. Deci e posibil conform 

procedurilor și a termenelor stabilite prin lege.” 

Dl director economic Ciprian Dorin Alexandru dorește să intervină: “Dacă 

îmi permiteți, valoarea maximă, acordată PNRR este de 15 lei. La licitație s-ar 

putea să scadă foarte mult. Nu știu în ce măsură cu 15 lei se poate acoperi o 

masă caldă.” 
           

Nemaifiind alte intervenții dl președinte Ionuț Corbu declară închise 

lucrările ședinței. 
 

 

PREŞEDINTE DE  ȘEDINȚĂ                   CONTRASEMNEAZĂ                                        

      Consilier,       Secretarul general al municipiului Roman     

             Ionuț CORBU                                 Gheorghe CARNARIU                                                                                                                                                                                 


